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Referat møde i forældrebestyrelsen i Solstrålen tirsdag den 11.1.2022 
Mødetid kl. 17-19 

Referent: Louise 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat fra den 16.11.2021 

På mødet underskrives referatet af de, der deltog i mødet. 

Referatet godkendt. 

2. Orientering ved Helle 

Herunder orienteres bl.a. om ansættelser, børnetal, økonomi og aktuelle pædagogiske emner. 

Oversigt over økonomien udleveres på mødet. 

Orientering fra Solstrålen  

Der er i øjeblikket indskrevet 48 børn i Solstrålen. Vi sender 16 børn i skole til sommer. 

Ældstegruppen har god succes med opdeling af gruppen på to stuer. 

Kommende ældstegruppe forventes lige nu at have 17 børn. 

Stæren er lige nu en lille børnegruppe, og det forsøger vi at fastholde, så længe det er muligt. Det er 
fordelagtigt for flere børn med en mindre børnegruppe. Solstrålen er blevet en lille børnehave, det er 
der mange fordele forbundet med at være, ikke mindst for mange af børnene, men på samme tid kan vi 
være lidt mere sårbare, og håber, at der kommer flere børn.  

Vi har en EGU-elev i praktik, hun skal være her 7. marts næste år. Hun er på fuld tid. 

Vi har fået en seniorjobber. Hun begyndte i november 2021, og er her til juni 2024. Hun er på fuld tid. 

Vi har lige nu en pædagogstuderende i 1. praktikperiode i ca. 7 uger, og i maj får vi en pædagogisk 
assistent elev i praktik. Hun skal være her i et halvt år. Begge er på Stæren.  Studerende samt 
kommende pædagogisk assistent elev til maj.  

Vi har fået bevilget ekstra ressourcer/distriktsmidler pga. inklusionsindsatser, og har ansat en 
pædagog på et lavt timetal i en midlertidig periode. Alt i alt giver det en god normering i Solstrålen.  

I dagplejen får vi snart en dagplejer tilbage fra en orlovsperiode, vi har en langtidssygemeldt dagplejer, 
og det giver pres på dagplejen.  

Vi har afholdt to 25 år jubilæer i dagplejen også. Der har været afholdt to festlige formiddage med 
boller og kagemand.  

Vi har haft mange coronatilfælde, især i dagplejen, og det har været anledning til udfordringer med 
gæsteplaceringer. Vi har haft nogle forældrehenvendelser i den sammenhæng. Det er vigtigt med gode 
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fortællinger om gæsteplejen, for dagplejerne og Solstrålen gør sig i den grad umage med at lave gode 
og trygge hverdage for gæstebørnene. 

Der er et generelt problem ift. rekruttering i dagplejen. Der er tullegrupper flere steder nu, og der er en 
proces i gang ift. at finde løsninger. Har nogen af os kapacitet til at åben en vuggestue. Der er en 
politisk proces i gang omkring dette, hvilket man kan følge med i, hvis man læser dagsordner og 
referater fra Børne- og Familieudvalgets møder.   

Alle dagplejere har været på kursus i Sprogtrappen, i april er planlagt en temaaften omkring 
relationsarbejde i den tidlige indsats. 

I Solstrålen tænkes begyndende på, om situationen i Ukraine vil betyde noget for os? Der er mange 
spørgsmål, og ikke så mange svar endnu. På et opslag i Facebookgruppen ”Det sker i 6880 Tarm” 
fremgik det, at der i Solstrålen er to beskyttelsesrum. Vores kælderrum anvendes i dag til depotrum, 
og vi har spurgt fagchefen, om vi forventes at have kælderrum, der kan anvendes som 
beskyttelsesrum. Vi har fået at vide, at vi skal se tiden an og ikke gøre yderligere lige nu.  

Der er planlagt førstehjælpskurser for personalet i efteråret. Det er tre år siden sidste undervisning, så 
vi ønsker en repetition.  

LokalMED i enheden har afleveret forslag til sparekatalog. Solstrålens budget er i år reduceret med 
54000 kr. i forbindelse med et effektiviseringsprojekt, der nu har strakt sig over de sidste år. 
Økonomien ser lige nu fornuftig ud, der er overført 340000 kr. fra sidste år. Det er tidligt på året, og 
meget kan ske endnu. 

 

3. Arrangementer i 2022 

På sidste møde aftalte vi, at vi skal drøfte, hvilke arrangementer bestyrelsen gerne vil have i 2022.  

Bestyrelsen vil gerne afholde Legepladsaften/Far dag. Det bliver torsdag d. 02.06.2022. Far dag fra kl. 
14.30 til 15.30-16.00, derefter legepladsaften. Der tales vedligeholdelse udendørs, samt rengøring 
indendørs. Der kommer beskrivelse af. hvad der skal laves på legepladsen (Christian og Morten 
gennemgår det med Ernst).  

Mulighed for at søge fonde for mere ”fra jord til bord”. Ditte undersøger muligheder. 

Fælles spisning, mulig start september (08.09.2022 kl. 17.00 – 18.30 ca.).  

Mordag til Luciadag 13.12. 

 

4. Aula 

I forbindelse med anvendelsen af Aula, forventes vi som dagtilbud at drøfte med forældrebestyrelsen, 
hvordan man ønsker at anvende Aula. Herunder forslag til spørgsmål, vi kan stille os selv i drøftelsen.  

Hvordan kan Aula bedst understøtte samarbejdet mellem hjem og dagtilbud/dagpleje? 

Hvordan skal der kommunikeres mellem dagtilbud/dagpleje og hjem i Aula? 

Hvornår skal samarbejdet ikke ske i Aula? 

Er der noget, vi skal være særligt opmærksomme på, når vi kommunikerer i Aula? 

Hvordan sikres det, at Aula er for alle forældre? 



 

 

Behovet skal være for det der giver mening.  

Månedsbrev, omhandlende hele huset (hvad der skal ske, feriepåmindelser, så der kommer en generel 
samling på sagerne). 

Billedgalleriet på aula fra Solstrålen.  

Der er et udtalt ønske om at dagplejere må sende mms til forældre – Helle undersøger det.  

 

5. Evt.  

Det er besluttet, at tilsynet i dagtilbud skal ændres, dette fordi der er ændret lovgivning på området. I 
Ringkøbing-Skjern Kommune har man valgt det system, der hedder KIDS.  

En pædagog er observatør i børnehaven en hel dag, Helle skal være observatør en hel dag, og en 
tilsynsførende fra kommunen skal observere en hel dag. Herefter vil der været et tilsynsmøde, hvor 
der samles op på, hvad der er observeret. En repræsentant fra forældrebestyrelsen deltager her. Flere 
fra bestyrelsen vil gerne deltage, hvis muligt. Det undersøger Helle, om det er.  

 

Vi har aftalt et ekstra bestyrelsesmøde 17.05.2022 kl. 17. (tale forældremøde i september samt 
legeplads planer). 
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